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خبر

خبر اول

»وزیر آموزش وپرورش« مطرح کرد:

حضور دانش آموزان در مدرسه را 
»اجبار« نکردیم

آخرین  درباره  آموزش وپرورش-  وزیر   - نوری«  »یوسف 
وضعیت اجرای قانون رتبه بندی معلمان گفت: سندتحول 
بنیادین در سال ۱۳۹۰ تصویب شد که در آن بخشی برای 
کیفیت آموزش وپرورش و افزایش رقابت و انگیزه معلمان 
تحت عنوان »ارتقای شایستگی ها و  احراز صلاحیت های 
حرفه ای معلمی« مورد تاکید قرار گرفته و بحث رتبه بندی 
مطرح شده است. متعاقب آن در اسناد بالادستی دیگر چون 
قانون برنامه ششم توسعه و همچنین سیاست های کلی 
ابلاغی رهبری هم تاکید شده است. در سال های ۱۳۹۳ و 
۱۳۹۸ اقداماتی در جهت ترمیم حقوق معلمان و با عنوان 

رتبه بندی معلمان انجام شد، اما نظام مند نبود.
لایحه  اواخر سال ۹۹  دوازدهم  دولت  اینکه  بیان  با  نوری 
رتبه بندی را به مجلس ارائه کرد که اخیراً به تصویب نمایندگان 
رسید و به شورای نگهبان ارسال شده است گفت: علی رغم 
اینکه این لایحه پختگی لازم را نداشت، اما رئیس جمهور مصر 

بودند که رتبه بندی معلمان باید انجام شود.
وی افزود: تفاوت رتبه بندی با همسان سازی در این است 
که رتبه بندی با هدف کیفیت بخشی به نظام تعلیم و 
تربیت انجام می شود و مابه ازای اقتصادی دارد. در واقع 
هرچقدر کیفیت آموزش و پرورش بهبود یابد تولید ناخالص 
ملی و شاخص های توسعه سرمایه انسانی رشد می یابد و از 
محرومیت ها کاسته خواهد شد، زیرا پیشرفت و آبادانی کشور 

از مسیر آموزش وپرورش می گذرد و پایه است.
نوری با اشاره به اینکه همسان سازی بحث دیگری است و 
خوشبختانه هفته گذشته در هیئت دولت بحث عدالت در 
پرداخت ها مطرح و تاکید شد که در دستورکار قرار بگیرد عنوان 
کرد: بر این اساس سازمان امور اداری استخدامی موظف شد 

آن را عمیاتی و در مدت کوتاهی دنبال کند.
وی ادامه داد: اکنون مصوبه رتبه بندی در شورای نگهبان در 
دست بررسی است و ما تدوین آیین نامه را در دست انجام 
داریم که یک بخش به شایستگی ها و ملاک های رتبه بندی 
اختصاص دارد. ما آمادگی تشکیل هیئت های ممیزه را داریم 

تا پس از ابلاغ قانون سریعاً رتبه بندی را اجرا کنیم.
وزیر آموزش وپرورش درباره چالش های بازگشایی مدارس نیز 
گفت: بر اساس یک عادت دیرینه هر اتفاقی می افتد معمولًا 
تعطیل می کنیم، مثلاً برف می آید یا هوا آلوده می شود. به 
جای پیشگیری و ارتقای آگاهی و سواد سلامت دانش آموزان، 
مدارس را تعطیل می کنیم. زمان آموزش ما در کل خوب 
است، اما اینکه تعطیل کنیم و بچه ها با موقعیت های جدید 
آشنا نشوند و برای مقابله با آن آمادگی کسب نکنند اصلا 

خوب نیست.
نوری افزود: نزدیک به دوسال مدارس تعطیل بودند و آن 
امکان و فرصت های یادگیری در فضای مجازی برای دانش 
آموزان ما به طور کامل فراهم نشد و نمی شود استعدادها را 
از این طریق شکوفا کرد. فرایند تعلیم و تربیت دراین فضا، 
آنگونه که باید نیست و دانش آموزان به آنچه هدفگذاری شده 

است نمی رسند.
وزیر آموزش وپرورش در پاسخ به اینکه آیا الزام نمی کنید که 
بازگشایی ها انجام شود؟ اظهار کرد: همکاران ما باید در مدرسه 
باشند و قاعدتا در مدرسه حضور دارند و این اجبار که شما می 
گویید را ما انجام ندادیم، زیرا ممکن است بعدها اتفاقی بیفتد 
و مردم مدعی شوند اما آنچه را که توصیه کردیم این است 
که با رعایت پروتکل ها مدرسه باید باز باشد. همکاران ما می 
توانند گروه بندی کنند و از فضاهای جنبی نیز استفاده کنند.

داده  را  اجازه  این  کرونا  با  مقابله  ستادملی  افزود:  نوری 
است که از مکان های عمومی مثل ورزشگاه ها، مکان های 
فرهنگی و مذهبی مثل مساجد و حسینیه ها نیز می شود 
بوم  برنامه  بنیادین،  راهکار ۵-۵ سندتحول  کرد.  استفاده 
است که بر اساس آن ۱۰ تا ۲۰ درصد کلاس ها را بیرون از 
کلاس درس باید برگزار کرد و محیط یادگیری متنوع باشد. 

حتی بسته های یادگیری هم باید متنوع باشد.

حقوق و قضا

چند وقتی است که زمزمه هایی مبنی بر اعلام کف قیمت 
برای عرضه بلیت های هواپیمایی از سوی برخی شرکت های 
هواپیمایی اعلام شده که موضوع با واکنش های مختلفی از 

سوی مسئولان امر مواجه شده است.
اما »میراکبر رضوی« -سخنگوی سازمان هواپیمایی کشور- 
گفت: سازمان هواپیمایی کشور با نرخ گذاری کف قیمت 
۶۰۰ هزار تومانی برای بلیت هواپیما موافق نیست و به عنوان 
مرجع نظارتی بخش هوانوردی، به موضوع رقابت ناسالم در 
صنعت هوایی ورود خواهیم کرد. بر اساس مصوبه ۲۴ آبان 
۹۹ شورای عالی هواپیمایی کشوری شرکت های هواپیمایی 
مجاز شدند تا نرخ بلیت پرواز های داخلی نسبت به جدول 

نرخی را ۱۰ درصد افزایش بدهند.
به استناد ماده ۵ قانون هواپیمایی کشوری وظیفه برخورد با 
مخاطرات هواپیمایی ایمنی پرواز ها و رقابت مضر با سازمان 

هواپیمایی کشور است.
در پی این اقدام »عادل نجف زاده« -عضو کمیسیون عمران 
مجلس یازدهم شورای اسلامی- به »عصر ایران« گفته بود که 
باید با این نوع استراتژی که برروی قیمت های بلیت پیاده 
شده توسط کمیسیون عمران بررسی و با مرتکبان آن برخورد 
شود. با توجه به شرایط جدید و با انجام واکسیناسیون فراگیر 
و فروکش شدن ویروس کرونا و افزایش تعداد تقاضای 
کشور  ایرلاین های  تمام  برای  مسافرت ها  حجم  پروازها، 

افزایش پیدا کرده است.
به گفته عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی 
نوسان افزایش یا کاهش قیمت، تابع عرضه و تقاضا و 
اتفاقات ملی و بین المللی است و تا این لحظه هم غیر 
از شرایط کرونایی که منجر به کاهش تعداد مسافر شد، 
نداریم که  انرژی  زیرساخت های  تغییرات جدی در حوزه 
بگوییم یارانه های انرژی تغییر پیدا کرده و می خواهد اتفاق 

جدیدی بیفتد.

به گفته نماینده مجلس یازدهم نظارت مجلس بر روی 
قیمت بلیت هواپیما ها آغاز شده و کمیته های اقتصادی 
جلسه ایی را در این باره تشکیل داده است؛ لذا عزم جدی 
مجلس بر این است که در این زمینه ورود کند و به عنوان 
یک قوه ناظر در شیوه عملکرد ایرلاین ها و حوزه هوایی کشور 

نظارت کند.
نجف زاده گفت: در شرایط اقتصادی و معیشتی فعلی و 
با توجه به اینکه سامانه هوایی سریع ترین سامانه حمل و 
نقل کشور است، می تواند نقش موثری در بخش صادرات و 
واردات و مسائل مرتبط با آرامش سرمایه گذاران و واحد های 

تولیدی و صاحبان صنایع ما داشته باشد که در همین راستا 
با ایجاد شرایط ناپایداری و نوسانی قیمت برای بازار فعلی 

توجیهی ندارد.
اما در این بین سازمان تعزیرات حکومتی یکی از سازمان های 
ناظر بر بررسی تخلف های مختلف گرانفروشی در بازار است 
و درباره اعلام کف قیمت بلیت هواپیما نیز واکنش نشان 
داد. همچنین »مهدی کمال نیا« -معاون اجرایی تعزیرات 
خبرنگاران  »باشگاه  با  گفتگو  در  تهران-  استان  حکومتی 
جوان« اعلام کرد: بنا بر اعلام وزیر راه و شهرسازی تعیین 
کف قیمت بلیت هواپیما مجاز نیست. اما اگر کسی از این 

اقدام تمکین نکرد، سازمان هواپیمایی کشور باید با متخلفان 
برخورد کند و سازمان های متولی اعم از سازمان حمایت 
از حقوق مصرف کنندگان می توانند گزارش متخلفان را به 
سازمان تعزیرات حکومتی ارجاع دهند تا موارد بررسی و با 
متخلفان برخورد شود، لذا پرونده ای با موضوع تخلف گران 
فروشی به سازمان تعزیرات ارجاع نشده تشکیل نشده است.
از نظر سازمان تعزیرات اعلام کف قیمت برای بلیت های 
پروازی اقدام درستی نیست؛ چرا که باید بین ایرلاین های 
مختلف فعال در کشور رقابت سالم ایجاد شود. براساس ماده 
۱۸ آیین نامه سازمان تعزیرات حکومتی پرونده های اجرایی 
به این سازمان یا باید شاکی خصوصی داشته باشند یا اینکه 

دستگاه نظارتی گزارش هایی را به آن ها ارجاع دهند.
پیش تر با وجود انتشار ویروس کرونا مسئولان سازمان های 
حمل نقل عمومی اقدام به فراهم کردن بستری برای آسایش 
و رفاه حال مشتریان کرده اند و یکی از این سازمان ها، 
سازمان هواپیمایی کشور است، بر اساس مصوبه ستاد ملی 
مقابله با کرونا مسئولان این سازمان موظف به رعایت فاصله 
گذاری اجتماعی مسافران حین انجام سفر های هوایی در 

داخل هواپیما ها شدند.
در روز های نخستین این مصوبه به خوبی اجرا می شد، اما 
رفته رفته و به مرور زمان برخی از دفاتر هواپیمایی این 
مورد را به باد فراموشی سپرده و برای کسب منفعت و سود 
بیشتر اقدام به فروش بلیت برای همه ظرفیت های موجود 
هواپیما ها کرده و اکنون هیچ فاصله ای در داخل پرنده های 

آهنی رعایت نمی شود.
تاکنون هیچ سازمانی مسئولیت اعلام کف قیمت برای 
عرضه بلیت هواپیما را برعهده نگرفته و این موضوع که به 
زعم دستگاه های مسئول مربوطه تخلف و اقدامی خودسرانه 
محسوب می شود، توسط شرکت های هواپیمایی بر روی 

قیمت بلیت ها اعمال می شود.

تخلفِ محرض در تعیین کف قیمت عرضه بلیت های هواپیمایی؛

اقدامِ خودسرانه »شرکت های هواپیمایی« با وجود مخالفت دستگاه های نظارتی

سرپرست   - هاشمی«  محمد  »مهندس 
مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت 
تعداد  افزایش  از  گفتگویی  در  بهداشت- 
مبتلایان به اُمیکرون در کشور به یک هزار 
و ۱۶۲ مورد خبر داد و گفت: تعداد مبتلایان 
مورد،   ۲۴۹ با  مقدس  مشهد  در  اُمیکرون 

افزایش چشمگیری داشته است.
وی گفت: متاسفانه در هر یک از شهرهای 

تبریز، یزد و شهرکرد، شاهد یک فوتی مبتلا به اُمیکرون بوده ایم و یک مورد بدحال 
هم در اهواز تحت مراقبت است. افرادی که در شهرهای فوق، جان خود را از دست 
داده اند، سالمند بوده و واکسیناسیون خود را به طور کامل )در سه نوبت( انجام 
نداده بودند. هاشمی تاکید کرد: همچنین در سنین بالا امکان وجود عوامل خطر از 
جمله بیماری های مختلف مانند فشار خون بالا و دیابت وجود دارد و همین موضوع 

ضرورت توجه به هشدارهای بهداشتی را بویژه در این سنین جدی تر می کند.
 وی یادآور شد: اگرچه قدرت مرگ باری اُمیکرون اندک است و همانطور که مشاهده 
می شود از یک هزار و ۱۶۲ مورد مبتلا، سه نفر جان خود را از دست داده اند، اما باید 

پروتکل ها را رعایت و در اسرع وقت نسبت به تکمیل واکسیناسیون اقدام کرد.

»ناصر سلیمان زاده« »رئیس مرکز برنامه ریزی 
منابع انسانی و امور اداری وزارت آموزش و 
استخدامی  آزمون  برگزاری  درباره  پرورش« 
وزارت آموزش و پرورش اظهار کرد: با توجه 
و  اداری  سازمان  با  که  صحبت هایی  به 
استخدامی انجام شد، اعلام کردند تا اواخر دی 
دفترچه آزمون را بارگذاری می کنند و امکان 
ثبت نام برای متقاضیان وجود دارد. در آزمون 

استخدامی امسال، ۳۴ هزار نفر جذب می شوند و از سال گذشته نیز برخی سهمیه های 
خالی باقی مانده است.

رئیس مرکز برنامه ریزی منابع انسانی و امور اداری وزارت آموزش و پرورش گفت: در آزمون 
استخدامی امسال در شهرهای مختلف از جمله تهران استخدام نیرو داریم و در استان های 
سیستان و بلوچستان، خراسان رضوی و شهرستان های تهران به دلیل شدت نیاز موجود، 

سهمیه استخدام قابل توجه است.
پیش از این، میثم لطیفی رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور درباره زمان برگزاری 
آزمون استخدامی دستگاه های اجرایی، گفته بود: به طور قطع، آزمون استخدامی دستگاه ها 

تا پایان امسال برگزار خواهد شد.

»سرپرست مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت«؛ 

۳ فوتی »امُیکرون« در ایران سالمند بودند
»رئیس مرکز برنامه ریزی منابع انسانی وزارت آموزش و پرورش«؛

جزییات استخدام ۳۴ هزار معلم جدید اعلام شد

آموزشبهداشت و سلامت

روز گذشته، »سردار حمیدی« - رئیس پلیس راهور تهران 
بزرگ- در گفت وگویی اعلام کرد: بازنشدن ایربگ خودرو ها 
از  افتاده است، برخی خودرو ها که  اتفاق  در تهران زیاد 
کارخانه می آیند، با سرعت زیاد چرخشان از وسیله خارج 

می شود، ایربگ که جای خود دارد.
همچنین رئیس پلیس راهور تهران بزرگ گفت: بیشترین 
نواقص در خودرو های ایرانی است و آمار آن در راهور ناجا 

موجود است.

گفتنی است؛ پيشتر، سردار هاديانفر گفته بود كه در تصادف 
زنجیره ای بهبهان ایربگ های هیچکدام از خودرو ها باز نشده 
بود، اینکه همیشه بگوییم راننده مقصر است قبول، اما 

نقش سازمان های دیگر را هم باید در نظر گرفت.

»رئیس پلیس راهور تهران بزرگ« مطرح کرد:

بیشترین نواقص در خودرو های ایرانی است

حوادث و انتظامی

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا 
به ویژه »مرتضی مفاخری« را گرامی می دارد
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اجتماعی

انرژی

با وجود بارندگی ها به ثبت رسید؛

کاهش 27 درصدی مخازن 
سدهای کشور

وضعیت بارش های کشور در پاییز چندان مطلوب نبود و میزان 
بارش ها در این فصل، بیانگر آن است که این فصل آن چنان که 
پیشتر سازمان هواشناسی اعلام کرده بود یکی از خشک ترین  
فصل های ۵۰ ساله اخیر است. اما وضعیت در زمستان امسال 
کمی بهتر شده و بارش های به نسبت خوبی در کشور به وقوع 
پیوست این بارش ها اما تاثیرچندانی بر موجودی آب سدهای 

کشور نداشته است.
آب  داده های  و  اطلاعات  دفتر  مدیرکل  زاده«  قاسم  »فیروز 
کشور در این رابطه گفت: بررسی وضعیت سدهای کشور نشان 
می دهد، میزان کل حجم ورودی به سدهای کشور از ابتدای مهر 
تا ۲۵ دی، ۶.۹۹ میلیارد متر مکعب است که کاهشی معادل ۲۹ 

درصد نسبت به مدت مشابه سال آبی گذشته را نشان می  دهد.
وی افزود: میزان پرشدگی سدهای مهمی چون زاینده رود، شمیل 
و نیان و سفیدرود در شرایط فعلی به ترتیب حدود ۱۳ درصد، 
۸۴ درصد و ۲۴ درصد است. در استان  های خوزستان و تهران، 
میزان پرشدگی مخازن طی سال آبی جاری به ترتیب در حدود 

۴۳ درصد  و ۱۸ درصد است.
این وضعیت درحالی است که در تاریخ ۱۸ دی ماه و با سپری 
از سال آبی حدود ۱۹ میلیارد و ۳۸ میلیون  شدن ۱۰۸ روز 
مترمکعب حجم مخازن سدها بود که در این مدت نیز با کاهش 

همراه شده است.

نگاه

تحریم ها موجب شده اند که ساختار حاکمیتی در ایران، 
تقریبا بطور کامل از رانت نفت جدا شود. اما با توجه به سهم 
کنونی نفت از بودجه سالانه در ایران، اقتصاد کشور را دیگر 
نمی توان به سادگی یک اقتصاد نفتی به حساب آورد. در 
این شرایط از آنجا که درآمدهای دولت از محل صادرات نفت 
و محصولات وابسته به آن به شدت کاهش یافته، چاره ای 
نمانده جز آنکه تلاش ها برای گسترده تر کردن پایه مالیاتی 

در ایران افزایش پیدا کند.
اما این نخستین بار است که دولت، ثروتمندان را هدف 
مالیات قرار داده، به هر جهت دولت سیزدهم از زمانی که 
مسئولیت کشور را به عهده گرفته است، رویکرد اداره مملکت 
را در بخش های مختلف تغییر داده که دریافت مالیات از 

خودروهای لوکس از مهم ترینِ این رویکردها است.
اما با توجه به تصمیمی که در شورای نگهبان گرفته شد، 
خودروهایی که ارزش بالای یک میلیارد تومان دارند، مشمول 
قانون مالیات خودروهای لوکس خواهند شد و باید به 
دولت مالیات پرداخت کنند. میزان پرداختی مالیات این 
خودروها تا مبلغ ۱.۵ میلیارد تومان نسبت به مازاد ۱ میلیارد 
تومان یک درصد، تا مبلغ ۳ میلیارد تومان نسبت به مازاد 
۱.۵ میلیارد دو درصد، تا مبلغ ۴.۵ میلیارد نسبت به مازاد 

۳ میلیارد تومان سه درصد و مبلغ بالای ۴.۵ میلیارد تومان 
نسبت به مازاد ۴.۵ میلیارد تومان چهار درصد. 

با توجه به توضیحات فوق الذکر، اگر مالک خودرویی، ارزش 
باشد،  تومان  میلیون  دویست  و  یک میلیارد  آن  خودرو 
باید سالانه ۱ درصد از مبلغ ۲۰۰ میلیون تومان را به عنوان 
مالیات پرداخت کند. البته کارشناسان اقتصادی عقیده 

دارند کسانی که خودروهای لوکس سوار می  شوند، از تجار، 
صاحبان واحد های صنفی، پزشکان و وکلا و... هستند که 
این احتمال را دامن می زند با توجه به این طرح، هزینه های 
خدمات خود را افزایش دهند و این موضوع نیز باعث فشار 

به اقشار متوسط و ضعیف جامعه می شود. 
اما نکته مهم و اساسی این است که خودروهای خارجی به 
دلیل نوسانات نرخ ارز و ممنوعیت واردات، افزایش قیمت 
را تجربه کردند و در دسته پرداخت مالیات قرار گرفتند. حال 

اگر واردات خودرو آزاد شود یا نرخ ارز کاهش یابد، برخی 
خودروها طی یک دوره، مشمول پرداخت مالیات می شوند. 
همچنین نکته مهم دیگر می تواتد افزایش نرخ تورم باشد 
که قاعدتاً کنترل نرخ تورم از جمله وظایف دولت است. 
البته دولت سیزدهم سیاست های کاهش نرخ تورم را در 
پیش گرفته و از سوی دیگر قصد دارد درآمدهای پایدار را از 
فرارهای مالیاتی و مالیات های قانونی مانند مالیات خودرو 

ایجاد کند، تا وابستگی به درآمدهای نفتی کاهش یابد. 
طبق ارزیابی های صورت گرفته بر طرح مالیات بر خودروهای 
لوکس، این طرح روی قیمت ها تاثیر منفی می گذارد و 
فروشندگان در زمان فروش، مالیات های پرداخت شده را 
به قیمت خودرو اضافه می کنند و همین مسأله موجبِ 
زیان مصرف کننده نهایی می شود، اما تقاضا در بازار خودرو 
چندان اثری نمی پذیرد، چرا که افرادی، خودروهای وارداتی 
در اختیار دارند و خواهان همچنین خودروهایی هستند، 
قطعا توان مالی مطلوبی هم دارند. بنابراین مشکلی برای 

پرداخت مالیات نخواهند داشت.
سخن آخر اینکه اخذ مالیات از خودروهای لوکس می تواند 
یک  از  کمتر  خودروهای  بازار  در  قیمت  افزایش  باعث 
میلیارد تومان شود. به صورتی که اخذ مالیات موجبِ 
از  بالاتر  خودروهای  بازارهای  در  دلالی  تقاضای  کاهش 
قیمت یک میلیارد تومان و روی آوردن دلالان به بازارهای 
خودروهای ارزان تر از یک میلیارد تومان می شود که البته 
با وعده وزیر صمت برای عرضه سه ملیون خودرو درسال، 
می تواند تقاضا را کنترل کند. گرچه نحوه محاسباتِ مالیات 
نیز باید توسط سازمان امور مالیاتی شفاف سازی شود چرا 
که برخی از قیمت های اعلام شده هیچ توجیهِ علمی و 

منطقی ندارد.

الزامِ شفاف سازی »سازمانِ امور مالیاتی«؛

چند ابهامِ مهم در طرحِ مالیات بر خودروهای لوکس!

کشاورزیارتباطات و فناوری اطلاعات صنعت

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: سال گذشته ۳۵ میلیارد دلار صادرات داشتیم 
اما از ابتدای امسال تاکنون صادرات کشور از مرز ۴۰ میلیارد دلار عبور کرده است. 
»سیدرضا فاطمی امین« در یازدهمین اجلاس هفتمین دوره هیات نمایندگان اتاق 
اصناف ایران اظهار داشت: برآورد ما این است که رقم صادرات تا پایان سال به ۴۵ 
میلیارد دلار برسد. ارتقاء صادرات یعنی افزایش تولید و افزایش درآمد کشور و انشاالله 
سال آینده رونقی را در اقتصاد شاهد خواهیم بود؛ در حقیقت افزایش صادرات 
شاخصی است که بهبود فضای اقتصادی کشور را نشان می دهد. فاطمی امین با 
اشاره به اصلاح ساختار وزارت صمت و استقرار ساختار جدید در این وزارتخانه، بیان 
کرد: به دنبال ادغام واقعی بازرگانی و صنعت و معدن بودیم که در این رویکرد به 
طور ویژه موضوعات متنوعی را در حوزه اصناف مورد تاکید قرار دادیم و در تمامی 
بخش های عملیاتی، اصناف مورد توجه قرار گرفته است. وزیر صنعت، معدن و 
تجارت در این خصوص گفت: در ساختار جدید به صنف و صنعت به طور همزمان 
توجه می شود.  بسیاری از اصناف تولیدی مانند حوزه پوشاک از واحدهای صنعتی 
بزرگ تر هستند. در ساختار جدید حوزه ها را مبتنی بر رشته فعالیت ها سازماندهی 
کردیم و هر دفتر تخصصی تمامی امور کسب و کارهای همان بخش)صنف و 

صنعت( اعم از تولید، صادرات، نوآوری، قاچاق و... را پیگیری می کند.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با بیان اینکه مردم ما شایسته سرعت های چندصد 
مگابیتی اینترنت هستند، گفت: پروژه »فیبر نوری نقاط« از دهه فجر امسال کلید 
می خورد و تا پایان دولت سیزدهم ۲۰  میلیون پورت پرسرعت مبتنی بر فیبر نوری 

برای منازل و کسب وکارها راه اندازی می شود.
»عیسی زارع پور« در صفحه خود در اینستاگرام با انتشار تصویری از نامه یکی از 
کاربران، نوشت: نامه ای را یکی از دوستان با واسطه ای برای من فرستاده بود. نامه 
۲ فرزند خردسالش خطاب به من و گله از بی کیفیتی اینترنت منزلشان بود. وقتی 

خواندم واقعا متاثر شدم و خب حق دارند.
وی ادامه داد: وضعیتی که این عزیزان به آن اشاره کرده اند، وضعیت نابه سامان 
اینترنت خانگی است که با سیاست های غلط و تلمبارشده در یک دهه گذشته به 
وجود آمده، به گونه ای که حالا بین ۱۸۱ کشور رتبه ۱۴۲ را داریم. وضعیت تلفن همراه 
هم اگرچه بهتر از ثابت است )رتبه ۷۰( اما آن هم نیازمند بهبود است که به صورت 

مستمر پیگیری می کنم.
زارع پور خاطرنشان کرد: البته تحقق این پروژه بزرگ ملی نیازمند عزم ملی است که 
دولت سیزدهم خود را برای آن آماده کرده است. مردم ما شایسته سرعت های چند 

صد مگابیتی اینترنت هستند که دور از دسترس نیست.

»سید جواد ساداتی نژاد« بیان کرد: شرایط کشور ما از نظر اقلیمی و منابع آب و 
خاک با وجود محدودیت های ناشی از تغییرات اقلیم نسبت به منطقه و کشورهای 
همسایه شرایط بهتری است و ظرفیت های بی نظیری داریم که در مقایسه با سایر 
کشورها می توانیم علاوه بر تامین غذای کشور خودمان نقشی هم در تامین غذای 
همسایگانمان داشته باشیم. وی  ادامه داد: امروزه امنیت غذایی در قانون اساسی 
کشورها وجود دارد و نسبت به وضعیت گذشته خود ارتقا پیدا کرده و به اقتدار 
غذایی رسیده است. بنابراین کشورها به غذا به عنوان ابزار قدرت و امنیت نگاه 
می کنند. امروزه غذا از اسلحه جایگاه بالاتری دارد. باتوجه به ظرفیت ها کشور ما 
باید در حوزه اقتدار غذایی در جنوب غرب آسیا و خاورمیانه کرسی اول را داشته 
باشد. وی با اشاره به اینکه در وزارت جهادکشاورزی مسائلی را اولویت کاری 
خود قرارداده ایم و در جهت رفع آن تلاش می کنیم، گفت: یکی از اولویت های 
اجرای الگوی کشت است. این موضوع از قانون برنامه دوم همیشه عنوان شده، 
در برنامه ششم هم گفته شده و در برنامه هفتم هم خواهد بود. طبیعتا الگوی 
کشت ضرورت زیادی در بهره وری آب وخاک دارد. باید مشخص کنیم چرا اجرایی 
نمی شود. امیدواریم در این دولت بتوانیم در مسیر اجرایی شدن الگوی کشت قدم 

های موثری برداریم.

راه اندازی ۲۰  میلیون پورت پرسرعت 
مبتنی بر فیبر نوری 

راه اندازی رصدخانه کشاورزی
 تا سال آینده

از ابتدای امسال، صادرات 
از مرز ۴۰ میلیارد دلار عبور کرد

سارا نصرتی 

 نویسنده و مترجم

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »بهارک رشیدی«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد
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استان ها
خطر کرونا برای چه کسانی 2 برابر است؟

دانشمندان لهستانی یک گونه ژنی را کشف کرده اند که خطر ابتلا به کرونا با علائم شدید و مرگ بر اثر آن را دو برابر می کند. آن ها تخمین 
می زنند که تقریبا ۱۰ درصد مردم اروپا و یک چهارم مردم جنوب آسیا این ژن را در بدن خود دارند. این کشف نتیجه ۱۸ ماه تحقیق بر روی 
۱۵۰۰ بیمار مبتلا به کرونا بوده است و می تواند به شناسایی سریع افرادی که در خطر بیشتری قرار دارند کمک کند.محققان دریافتند که 

پس از معیارهای سن، چاقی و جنسیت )پرخطرتر برای مردان(، تفاوت های ژنی چهارمین معیار بالا رفتن خطر کرونا است.

کرمان

زینی وند: ۶ بار از وزیر کشور برای انتخاب 
استاندار جدید درخواست کردم

استاندار کرمان  استعفا داد
»علی زینی وند« روز گذشته در جمع خبرنگاران در پاسخ به انتشار 
خبر استعفای خود اظهار داشت: در شرایط فعلی اولویت اول 
ما در استان کرمان مدیریت بحران و سیل است و تا زمانی که 
جانشین من تعیین شود کار می کنم. وی با یادآوری اینکه من 
در ماه های پایانی دولت قبل منصب استانداری کرمان را پذیرفتم 
گفت: در این مدت نیز دولت جدید در حال استقرار بود و اگر 
انصافی باشد و قضاوتی انجام شود به نظر می رسد که من نه در 
روزهای پایانی دولت قبل و نه در این دولت اجازه ندادم که کار 
استان بخوابد. استاندار کرمان با بیان اینکه در روز معارفه خود 
اعلام کردم که دوره پر تحرکی را در استان تجربه خواهیم کرد 
گفت: می توانم با اطمینان بگویم که موفق ترین مدیریت را در 
سیل اخیر داشتیم. وی با اشاره به اینکه در جابه جایی دولت ها 
تغییر مدیران و مسئولان مسئله طبیعی است بیان کرد: برخی از 
مدیران استان خودشان می خواستند بروند و در مورد برخی نیز به 
این جمع بندی رسیده شد که تغییر کنند. زینی وند با بیان اینکه 
برخی از مدیران استان تغییر کرده و برخی نیز در حال تغییر 
هستند افزود: مدیر کل آموزش و پرورش استان و امروز نیز 
مدیرکل جهاد کشاورزی شمال استان تغییر کرده و تغییر مدیران 
اقتصاد و دارایی و مدیران کل راهداری نیز نهایی شده و مدیران 
برخی دستگاه های خدمات رسان نیز در حال نهایی شدن هستند.

البرز

»مجتبی عبداللهی« - استاندار البرز- روز گذشته در دیدار با 
شرکت پیمانکار جی پی زد کشور مالزی گفت: این استان 
پروژه های بسیاری دارد که می توانیم در قالب تهاتر نفتی، 
اجرای آنها را به کشور مالزی واگذار کنیم. البرز نیروهای 
متخصص و توانمند فراوانی دارد که همواره در عرصه های 
مختلف سازندگی نقش های ماندگاری داشته اند و می 
توانند توان مهندسی خود را  در کشور مالزی  به اشتراک 

بگذارند.
وی ادامه داد: جمهوری اسلامی ایران بیش از ۴۰ سال 
است  که در  تحریم های سخت مالی و اقتصادی قرار 
دارد از این رو با محدودیت هایی در خصوص تبادل ارز و 
فناوری و تجهیزات مواجه است. اکنون برای بهره برداری از 
فرصت ها، درصدد هستیم که با اشتراک ظرفیت ها بین 
ایران و مالزی از ظرفیت تهاتر نفتی برای اجرای پروژه های 
بزرگ عمرانی استفاده کنیم. وی افزود: اجرای طرح های 

دو طبقه کردن آزادراه تهران-کرج-قزوین به عرض ۱۲.۵ متر 
و طول ۲۲ کیلومتر، پروژه بزرگراه جنوبی کرج به طول ۲۷ 

کیلومتر، ایجاد مدول سوم تصفیه خانه فاضلاب 
احداث  ثانیه،  بر  لیتر   ۶۵۰ ظرفیت  با 

بیمارستان ۸۰۰ تا هزار تختی در البرز از 
جمله پروژه های پیشنهادی و کلیدی 

برای استان است.
استاندار البرز بیان داشت: همچنین 
اجرای پروژه تصفیه خانه آب شرب 

۵۶۰ لیتر بر ثانیه، ساخت شهرک های 
کیفیت  با  و  قیمت  ارزان  مسکونی 

های  زیرساخت  با  همراه 
اقشار  برای  لازم 

پذیر  آسیب 
ساخت  جامعه، 

و آماده سازی نیروگاه های خورشیدی و سی اچ پی و 
تامین واگن برای خط ۲ قطار شهری کرج و همچنین 
اتوبوس های شهری نیز از جمله پیشنهادهای استاندار 
البرز به شرکت مالزیایی بود. البته تفاهم نهایی 
منوط به ارزیابی دقیق قیمت ها و همچنین 
شرکت  این  عملکرد  نحوه  دقیق  بررسی 

خواهد بود.
گفتنی است؛ اعضای این شرکت مالزیایی 
ها  پروژه  اجرای  برای  را  خود  آمادگی  هم 
اعلام  از  اعلام کردند و مقرر شد که پس 
خصوص  در  البرز  موافقت 
توجیه مالی و عملکرد 
نامه  تفاهم  آنها، 
های نهایی را امضا 

خواهند کرد.

رئیس پلیس راهور کرج با اشاره به اینکه مهلت بخشش 
جرایم دوبل شده تا پایان دی ماه است، گفت که، رانندگانی 
که تا پایان دی ماه نسبت به پرداخت جرایم خود اقدام 
کنند، صرفا باید اصل جریمه را پرداخت کنند. علی محمد 
در  به گلایه شهروندان  اشاره  با  در گفت وگویی  آقاجانی 
خصوص قفل ترافیکی برخی از خیابان های کرج به ویژه در 
ساعات پایانی عصر اظهار کرد: طی سال های گذشته شاهد 

افزایش قابل توجه جمعیت و به واسطه آن افزایش تعداد 
خودروهای کرج بوده ایم.

وی ادامه داد: به عنوان مثال از میدان شهدا تا چهارراه 
طالقانی چند صد مطب درمانی وجود دارد و که اغلب 
بر  علاوه  هستند.  خودرو  دارای  واحدها  این  شاغلان 
این، بیشتر مراجعین این مطب ها به واسطه بیماری ای 
که دارند با خودروی شخصی تردد می کنند که همین 

نیز باعث ترافیک در این محدوده می شود. خیابان ها 
ظرفیت مشخصی دارند و گاهی کشش تردد این حجم از 
خودروها را ندارند و همین باعث ایجاد ترافیک می شود.

وی ابراز کرد: در شرایط فعلی حمل با جرثقیل و جریمه 
هم تاثیر چندانی در کاهش ترافیک ندارد و باید به فکر 
راه حل اساسی مثل ایجاد پارکینگ عمومی در محدوده 

خیابان های پرتردد کرد.

»استاندار البرز« مطرح کرد:

البرز به دنبال بهره برداری از فرصت تهاتر نفتی است

»رئیس پلیس راهور کرج« خبر داد:

آخرین فرصت برای پرداخت و بخشش جریمه های دوبل شده

هرمزگانمازندران بوشهر

ذبیح الله خداییان و هیات همراه در ادامه سفر خود به بوشهر از نزدیک از انبارها 
و روند تخلیه و بارگیری کالا بازدید و در جمع خبرنگاران گفت: بنادر از مبادی 
بسیار مهم در ورود و خروج کالا هستند که در بین بنادر نیز بندر بوشهر به لحاظ 

پتانسیل هایی بالایی که دارد از جایگاه ویژه  و حائز اهمیتی برخوردار است.
رئیس سازمان بازرسی کل کشور افزود: طی بازدیدی که امروز از بندر بوشهر 
صورت گرفت سعی خواهیم کرد با  برنامه ریزی های لازم شرایط  ورود و خروج 

کالا را در این بندر تسهیل کنیم.
وی اضافه کرد: زیبنده و شایسته نیست که کالاهایی اعم از خودروها و سایر 
کالاهای دیگر در سال های متمادی در بنادر رسوب داشته باشند لذا امیدواریم 
این سفر تسهیل کننده و تعیین تکلیفی باشد برای این موضوع که طی سالیان 

در بنادر به وجود آمده است.
سیاوش ارجمندزاده بندر بوشهررا بندری با قدمت تاریخی و روبه توسعه منطبق 
با آیتم های بین المللی مطرح کرد و افزود:  افق توسعه بندر بوشهر و تبدیل  
آن به یک بندر نسل سومی در مجتمع بندری نگین خواهد بود که حجم عمده 
آن را محیط های کانتینری و بخش دیگر را مخازن برای صادرات و واردات مواد 

نفتی مایع تشکیل می دهد.

»سیدمحمود حسینی پور« -استاندار مازندران- یکی از موضوعات مهم این شهرستان 
را تصرف منابع طبیعی در بالادست عنوان و مطرح کرد: یکی از جلوه های طبیعی 
و زیست محیطی شهرستان آمل اراضی ملی است که اکنون مورد تعارض و تهاجم 
برخی جریان ها قرار گرفته است و باید جلوی آن گرفته شود هرچند کوچک اجازه به 
تعرض و تجاوز افراد سودجو و فرصت طلب جهت حقوق عامه مردم را نمی دهیم.
حسینی پور با تاکید بر اینکه یکی از مباحثی که باید توجه شود تشکیل کارگروه با 
زمین خواری و صیانت از منابع ملی است که نقش رسانه ها و مردم در این زمینه 

به کار آید، گفت: در این زمینه باید خواب را از چشم آنها بگیریم.
نماینده دولت سیزدهم در مازندران با بیان اینکه ضرورت دارد تا به لحاظ مسائل 
روحی، روانی و بستر امنیتی این شهر صنعتی، به یک هم گرایی و همدلی برای 
برون رفت از این وضعیت موجود دست یابیم، افزود: بسیاری از مشکلاتی که 
اکنون دست و پنجه نرم می کنیم ربطی به تحریم ندارد بلکه به تدبیری مدیران 
و مسئولان برمی گردد یعنی وقتی فساد در لایه های سیستم اداری رسوخ پیدا 
کرده و کمترین کاری که یک شهروند لازم به پیگیری آن است با پرداخت رشوه 
حل می کند، ربطی به تحریم ندارد؛ باید یک انقلابی در حوزه اداری اتفاق بیافتد و 
مردم باید وارد صحنه بیایند و علت این تخلف اداری به دلیل نیامدن مردم است.

روابط عمومی دادگستری استان هرمزگان نوشت: رییس کل دادگستری هرمزگان 
از دستگیری یک نفر از کارمندان بنیاد مسکن این استان در شهرستان رودان به 
اتهام اختلاس خبر داد. مجتبی قهرمانی پس از اعلام این خبر افزود: با توجه به 
گزارش سربازان گمنام امام زمان )عج( ، فرد دستگیر شده متهم به اختلاس مبلغ 

یک میلیارد و ۹۰۰ میلیون ریال از وجوه دولتی و اموال بیت المال می باشد.
وی توضیح داد: در روند تحقیقات قضایی مشخص شده است که متهم از طریق 
نصب کارتخوان غیر مجاز، وجوه پرداختی توسط مراجعه کنندگان برای واگذاری 

اراضی دولتی را به حساب شخصی خود واریز کرده است.
رییس کل دادگستری هرمزگان افزود: در خصوص متهم دستگیر شده قرار تأمین 
کیفری صادر شده است و رسیدگی قضایی به منظور شناسایی ابعاد دیگر این 
پرونده همچنان ادامه دارد که با تکمیل روند تحقیقات، متعاقباً اطلاع رسانی 

خواهد شد.
قهرمانی در ادامه با بیان اینکه مبارزه بی امان دستگاه قضایی با مظاهر فساد با 
جدیت و قاطعیت ادامه می یابد، تصریح کرد: پرونده های مبارزه با فساد به صورت 
ویژه در دبیرخانه مدیریت پرونده های مهم دادگستری هرمزگان، تحت نظارت 
مدیریت ارشد قضایی استان قرار دارد و تا حصول نتیجه نهایی پیگیری می شوند.

سودجویان اراضی بکر مازندران
 را تصرف کرده اند

کارمند متخلف بنیاد مسکن رودان
 به اتهام اختلاس دستگیر شد 

خودروها و کالاهای رسوب شده 
در بنادر تعیین تکلیف شوند
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فرهنگی
کودکان چاق بیشتر در خطر بیماری های غیر واگیر هستند

غیاثوند متخصص تغذیه درباره عوارض و پیامد های چاقی کودکان گفت: علاوه بر پیامد های اقتصادی، اجتماعی، 
فرهنگی و شیوع بیماری های مختلف، عوارض و ضایعات متعدد در سیستم های قلبی، عروقی، متابولیکی، ریوی و 
تنفسی، کبدی و صفراوی، ارگان های حسی ، سیستم حرکتی  اسکلتی و عضلانی، عصبی و روانی و اختلالات جنسی 

به صورت بلوغ زودرس در دوران کودکی را به دنبال دارد.

خبر

فیلم های مستند جشنواره 
چهلم مشخص شدند

هیئت انتخاب بخش سینمای مستند چهلمین جشنواره 
فیلم فجر، اسامی فیلم های مستند این دوره را اعلام کرد. 
براساس اعلام دبیرخانه جشنواره فیلم فجر و هیات انتخاب 
بخش مستند جشنواره چهلم؛ فیلم های راه یافته به بخش 

سینمای مستند این دوره جشنواره اعلام شد.
به  آمد  اتوبوس  با  مرد  آن  فیلم های  خبر،  این  براساس 
به  »احتضار«  مهدیان،  نیما  تهیه کنندگی  و  کارگردانی 
کارگردانی و تهیه کنندگی حجت طاهری، عبدالخالق طاهری، 
تفنگ برادرم به کارگردانی و تهیه کنندگی کامران جاهدی، 
دبستان پارسی به کارگردانی و تهیه کنندگی حسن نقاشی، 
محمد  تهیه کنندگی  و  کارگردانی  به  صفر  شماره  سرباز 
سلیمی راد، مشق امشب به کارگردانی و تهیه کنندگی اشکان 
نجاتی و مهران نعمت الهی، هیچکس منتظرت نیست به 
کارگردانی و تهیه کنندگی محسن اسلام زاده، یکی از رویاهای 
من به کارگردانی و تهیه کنندگی محسن هادی در این بخش 

حضور دارند.
شایان ذکر است؛ احمد ضابطی جهرمی، محمد تهامی نژاد، 
محمدعلی فارسی، مرتضی شعبانی و محمدرضا عباسیان 

اعضای هیات انتخاب بخش مستند جشنواره چهلم بودند.
بخش  دو  در  فجر  فیلم  جشنواره  چهلمین  است؛  گفتنی 
دبیری مسعود  به  بهمن   تا ۲۲  از ۱۲  رقابتی  و  فرهنگی 

نقاش زاده برگزار خواهد شد.

سینمای جهان

 )No Time To Die( فیلم سینمایی زمانی برای مردن نیست
علاوه بر ثبت چند رکورد جدید در ارتباط با مجموعه فیلم های 
جیمز باند، در صحنه پایانی خود رکورد گینس برای استفاده از 

بیشترین مواد منفجره در یک برداشت را نیز شکست.
در حمله موشکی که در این صحنه هم جان مامور ۰۰۷ را 
گرفت و هم کارخانه ویروس سازی شخصیت شرور فیلم را 
نابود کرد، در مجموع ۱۳۶ هزار و ۴۰۰ کیلوگرم تی ان تی منفجر 
شد و  از سد رکورد پیشین گینس در این شاخه که تنها ۶۵ 

کیلوگرم بود عبور کرد. 
شکستن این رکورد به هیچ وجه اتفاقی نبود. در ویدئو پشت 
صحنه ای که در کانال یوتیوب جیمز باند از این فیلم منتشر 
اذعان  بصری،  جلوه های  تکنیسین  کوربولد،  کریس  شد، 
کرد پس از آن که فهمید یک رکورد جهانی برای استفاده از 

بیشترین مواد منفجره در یک سکانس وجود دارد، تصمیم 
گرفت با صحنه ای که بالاخره مامور ۰۰۷ را پس از نزدیک به ۶۰ 
سال از آغاز مجموعه جیمز باند به کشتن می دهد این رکورد 
را جابه جا کند. بنابراین از متولیان کتاب گینس دعوت شد تا 

برای تایید این رکورد در صحنه حاضر شوند.
آخرین حضور دنیل کریگ در نقش مامور ۰۰۷ این فیلم را به 
یکی از بزرگترین فیلم های مجموعه جیمزباند تبدیل کرد؛ زمانی 
برای مردن نیست هم در اکران افتتاحیه رکورد جدیدی به جا 
گذاشت هم موفق شد به لطف استقبال گیشه بین المللی 
عنوان پرفروش ترین فیلم گیشه پساکرونا را به خود اختصاص 
دهد، عنوانی که مرد عنکبوتی: راهی به خانه نیست از او ربود.   
فیلم زمانی برای مردن نیست به کارگردانی کری فوکوناگا 
و بازی چهره هایی چون دنیل کریگ، لیا سیدو، بن ویشاو، 

نائومی هریس، رالف فینس، کریستف والتز، رامی مالک، آنا 
د آرماس و لاشانا لینچ با بودجه ۲۵۰ تا ۳۰۰ میلیون دلاری 
ساخته شده و با دو ساعت و چهل و سه دقیقه زمان پخش 

طولانی ترین فیلم در مجموعه جیمز باند است.

فیلم سینمایی بیوه سیاه که ماجراهای آن بین داستان 
فیلم های کاپیتان آمریکا: جنگ داخلی و انتقام جویان: جنگ 
ابدیت اتفاق می افتد و شخصیت های جدیدی را به دنیای 
سینمایی مارول معرفی می کند، در ابتدا قرار بود اول مه ۲۰۲۰ 
)۱۲ اردیبهشت ۹۹( اکران شود اما به دلیل همه گیری کرونا 

به تاخیر افتاد. این فیلم پس از تاخیری یک ساله سرانجام 
در تاریخ ۹ ژوئیه سال ۲۰۲۱ )۱۸ تیر ۱۴۰۰( روی پرده سینماها 
رفت و همان روز در سرویس پخش اینترنتی دیزنی پلاس نیز 

اکران دیجیتال شد.
بیوه سیاه شروعی طوفانی داشت؛ این فیلم با ۸۰ میلیون 
فروش بزرگترین اکران افتتاحیه دوران پساکرونا را در گیشه 
آمریکا به نام خود ثبت کرد و در دیزنی پلاس هم ۶۰ میلیون 
دلار فروخت. اما در هفته دوم اکران فروشش تا ۶۸ درصد 
کاهش یافت و به بیشترین فیلم قاچاق شده در دوران کرونا 

تبدیل شد.
به گزارش ددلاین، دیزنی برای اکران بیوه سیاه در دیزنی پلاس 
هزینه هنگفتی پرداخت و از آن جا به بعد کار انتشار نسخه های 

قاچاق به زبان های مختلف در اینترنت راحت شد. به گفته 
منابع نزدیک به ددلاین، بیوه سیاه تا ماه اوت )مرداد- شهریور 
۱۴۰۰( بیش از ۲۰ میلیون بار قاچاق شد. از آنجایی که هزینه 
تماشای این فیلم ابرقهرمانی روی سرویس دیزنی پلاس ۳۰ 
دلار بود بنابراین ضرر دیزنی در حوزه اکران دیجیتال ۶۰۰ میلیون 

دلار برآورد می شود.
اکران دیجیتال بیوه سیاه زمانی که این فیلم هنوز روی پرده 
بود، حسابی جنجال ساز شد تا جایی که اسکارلت جوهانسون، 
ستاره فیلم، علیه دیزنی دست به شکایت زد. جوهانسون 
مدعی بود استودیو دیزنی فروش فیلم در گیشه را قربانی 
افزایش فروش در سرویس دیزنی پلاس کرده است و حالا به 

نظر می رسد این ادعا تا حدودی حقیقت دارد.

»جیمز باند« رکورد گینس را شکست

سینما و تئاتر

۲۶ هنرمند مسئولیت انتخاب آثار صحنه ای جشنواره را از میان نمایش های برگزیده 
جشنواره های تئاتر استان ها، آثاری که صاحبان آنها به صورت مستقیم متقاضی 
حضور در جشنواره بودند و نمایش های بخش مهمان را برعهده گرفتند.  اعضای هیات 
انتخاب آثار بخش صحنه ای: علی ایزدی نمایشنامه نویس و کارگردان تئاتر، ساناز بیان 
نمایشنامه نویس و کارگردان تئاتر، محمدمهدی خاتمی نویسنده و کارگردان تئاتر، افشین 
خورشیدباختری پژوهشگر، بازیگر، کارگردان و مدرس دانشگاه، مهرداد رایانی مخصوص 
پژوهشگر، نویسنده، کارگردان و مدرس دانشگاه، شهرام زرگر پژوهشگر،مترجم و مدرس 
دانشگاه، محسن سلیمانی فارسانی بازیگر و کارگردان تئاتر، اکبر صمدی نیا کارگردان تئاتر، 
علی عسگر علیزاده مقدم نویسنده، پژوهشگر و مدرس دانشگاه، علی فرحناک نویسنده، 
کارگردان  و بازیگر تئاتر، مهرداد کوروش نیا نمایشنامه نویس، کارگردان و مدرس دانشگاه، 
شیوا مسعودی کارگردان و پژوهشگر و مدرس دانشگاه، اتابک نادری کارگردان و بازیگر 
تئاتر، هوشنگ هیهاوند کارگردان و بازیگر تئاتر، جهانشیر یاراحمدی پژوهشگر و کارگردان 
تئاتر. همچنین )به ترتیب حروف الفبا( میلاد اکبرنژاد نویسنده، کارگردان و مدرس 
دانشگاه، حسین پاکدل نویسنده، کارگردان  و بازیگر تئاتر، نوشین تبریزی نویسنده، 
کارگردان و بازیگر تئاتر، مهدی حاجیان بازیگر، حسن رونده کارگردان تئاتر، نادیا فرجی 
بازیگر و مدرس تئاتر و سیدرحیم موسوی کارگردان  و پژوهشگر تئاتر؛ اعضای هیات 

انتخاب نمایش های برگزیده جشنواره های تئاتر استان  را تشکیل می دهند.

مرکز اطلاع رسانی روابط عمومی جشنواره فیلم فجر در خبری اعلام کرد: 
هیات انتخاب بخش سینمای کوتاه چهلمین جشنواره فیلم فجر اسامی ۱۰ 
فیلم کوتاه این بخش را اعلام کردند. بر این اساس فیلم های کوتاه داستانی 
»آهو« به کارگردانی و تهیه کنندگی »مهسا رضوی« ، »ارفاق« به کارگردانی »رضا 
نجاتی« و تهیه کنندگی »سولماز وزیرزاده«، »تابوت« به کارگردانی »اکبرزارع« و 
تهیه کنندگی انجمن سینمای جوانان ایران - دفتر تبریز، اکبرزارع«، »گذشته« 
به کارگردانی »حمید محمدی« و تهیه کنندگی »حمید محمدی و دفترمرکز 
گسترش سینمای مستند و تجربی«، »گوزن« به کارگردانی »هادی بابایی فر« 
به کارگردانی  »لئو«  غفاری«،  محمود  و  بابایی فر  »هادی  تهیه کنندگی  و 
و  روح الامینی  »محمدمعین  تهیه کنندگی  و  روح الامینی«  »محمدمعین 
انجمن سینمای جوانان ایران )دفتر کاشان(«، »ماجان« به کارگردانی »فردین 
انصاری« و تهیه کنندگی »انجمن سینمای جوانان، بنیاد بین المللی امام 
رضا)ع(«، »هاجرو« به کارگردانی »افشین اخلاقی فیض آثار« و تهیه کنندگی 
»افشین اخلاقی فیض آثار و انجمن سینمای جوانان«، »هرگز، گاهی، شاید« 
به کارگردانی »شادی کرم رودی« و تهیه کنندگی »آرین وزیردفتری«، »ویار« 
به کارگردانی »حورا طباطبائی« و تهیه کنندگی »حورا طباطبائی و انجمن 

سینمای جوانان« در این بخش به رقابت می پردازند.

رای گیری نهایی برای معرفی نامزدهای نهایی نود و چهارمین دوره جوایز سینمایی 
اسکار  ۲۷ ژانویه )۷ بهمن( آغاز و اول فوریه )۱۲ بهمن( به پایان می رسد و نامزدهای 
نهایی تمامی شاخه ها نیز روز ۸ فوریه )۱۹ بهمن( اعلام می شود. آخرین ساخته 
فرهادی آغاز قدرتمندی را در جشنواره کن سال گذشته تجربه کرد و توانست جایزه 
بزرگ هیات داوران را به خود اختصاص دهد و در ادامه نیز از سوی هیات ملی نقد 
آمریکا نیز به عنوان بهترین فیلم خارجی )غیرانگلیسی زبان سال( انتخاب شد اما 
فیلم ژاپنی »ماشین منو بران« ساخته »ریوسوکه هاماگوچی« به تدریج گوس سبقت 
را از نماینده سینمای ایران ربود و در اغلب جوایز انجمن های سینمایی و جوایز گلدن 

گلوب جایزه بهترین فیلم بین المللی سال را از آن خود کرد. 
هالیوود ریپورتر فیلم »قهرمان« را در دسته شانس های اصلی پس از »ماشین منو 
بران«، »دست خدا«، »بدترین آدم دنیا« و بالاتر از »فرار«، در رتبه چهارم شانس های 
اسکار شاخه بهترین فیلم بین المللی قرار داده است و ایندی وایر نیز هم نماینده 
سینمای ایران شانس چهارم این شاخه پس از »ماشین منو بران« )ژاپن(، »فرار« 
)دانمارک(، »دست خدا« )ایتالیا( معرفی کرده است.  ورایتی نیز در آخرین بروزرسانی 
خود درباره پیش بینی برندگان اسکار بین المللی ۲۰۲۲، فیلم »قهرمان« را از فهرست 
۵ شانس اصلی خارج کرده و شانس های اصلی را به ترتیب فیلم های »بدترین آدم 

دنیا«، »فرار«، »ماشین منو بران«، »من مرد تو هستم« و »دست خدا« داده است.

اعلام اسامی ۱۰ فیلم کوتاه راه یافته
 به جشنواره فیلم فجر

شانس »قهرمان« برای اسکار
 چقدر است؟

معرفی هیات انتخاب بخش  صحنه ای 
چهلمین جشنواره تئاتر فجر

ضرر سنگین »بیوه سیاه« از قاچاق!



6
روزنامه

دوشنبه 27 دی 1400-  شماره 935

ورزشی
به شرط ساماندهی استانداردهای ستاد ملی کرونا؛  بازی مقابل عراق با تماشاگر برگزار می شود
حسین شریفی سخنگوی فدراسیون فوتبال خبر داد: ستاد ملی کرونا با حضور محدود هواداران در بازی مقابل عراق و 
امارات موافقت کرده و اگر بتوانیم نوع حضور هواداران را طبق استانداردهای این ستاد ساماندهی کنیم، حتما شاهد 

این اتفاق خواهیم افتاد.

دیالوگ

مستطیل سبز

نیم فصلِ رقابت های بیست و یکمین دوره لیگ برتر به پایان 
رسید، حال »ابراهیم طالبی« از کارشناسانِ مطرح فوتبال ایران 
در خصوص شرایط کیفی این رقابت ها، گفت و گویی اختصاصی 
با روزنامه »دنیای هوادار« داشته، که مشروحِ آن را می خوانید.
گفت:  خود  ابتدای صحبت های  در  فوتبال  کارشناسِ  این 
متاسفانه باید بگویم که که در رقابت های لیگ برتر، وقتی 
رشد  و  تحول  می کنم،  نگاه  مختلف  تیم های  عملکرد  به 
قابل توجه ای نسبت به گذشته نمی بینم. به هر جهت، امروز 
در فوتبال مدرن برای مباحث فنی و گستره تاکتیک، تعاریفِ 

جدید و متفاوتی از گذشته ارائه شده است.
کاملا  شاخصه های  مدرن  فوتبال  کرد:  خاطرنشان  طالبی 
مشخصی دارد که در فوتبال باشگاهی ما هیچ نشانی از آن ها 
دیده نمی شود، سرعت در انتقال، گیگن پرسینگ یا تصاحب 
مجدد توپ، طراحی های متفاوت و متنوع در فوتبال هجومی، 
بازی سازی با اتکا به خط ها و ربط های مشخص تاکتیکی و 
نشانه هایی دیگر از فوتبال مدرن، که سالیانی است در فوتبال 

وجود ندارد.
وی افزود: اما با توجه به عدم ثبات عملکرد فردی و تیمی، 
می دهد،  نشان  لیگ  رقابت های  در  ما  تیم های  عملکرد 
کمافی سابق مربیان ما کمترین توجهی را هم به مباحث 
روانشاسی فوتبال، علم منتالِ بازیکنان ما ندارند و بیشتر 
مربیان، خود از اینکه امروز موفقیت در فوتبال بدون بهره بردن 
از علم روانشناسی غیرممکن است، کاملا بی اطلاع هستند 
و همین عدم آگاهی از فوتبال مدرن و علم روانشناسی، 

مهمترین عاملی است، که باعث درجا زدن فوتبال شده است 
و در نهایت ۴۰ سال ناکامی فوتبال ما در رده های مختلف 
ملی و باشگاهی در همین قاره آسیا، می تواند نتیجه این نوع 

کار کردن باشد.
وی گفت: بنده معتقدم، تیم هایی که از ابتدا خود را از مدعیان 
قهرمانی لیگ نشان دادند، می توانند تا روزهای پایانی هم برای 

کسب جام بجنگند.
طالبی تصریح کرد: استقلال با هدایتِ فرهاد مجیدی و تیمی 
که برای اولین بار توسط خودِ او بسته شده است، توانسته با 
شایستگی و کسب بالاترین امتیاز ممکن و با بیشترین برد، 
بدون باخت، بیشترین گل زده و کمترین گل خورده، قهرمان 
نیم فصل شود، اما جا دارد از نقش مهمی که سردار آجورلو 
مدیرعامل استقلال، در حمایت از کادرفنی و ایجاد بستری 
کاملا مطلوب با دور کردن حواشی و ناآرامی های اطراف باشگاه 

داشته است، هم در این موفقیت یاد کنیم.
وی افزود: البته نمی توان چشم بر عدم استحکام رقابتی و 
تاکتیکی استقلال در طول بازی های نیم فصل اول بست، 
استقلال در مقابل فجر سپاسی شیراز و آلومینیوم اراک بخاطر 
عدم تمرکز لازمِ بازیکنان و رفتن بیش از حد در لاک دفاعی 
برای حفظ گل، بازی برده را با نتیجه تساوی عوض کرد، در 
مقابل سپاهان هم بدونِ تعارف تنها با بهره گیری از شانس بود 
که مانند بازی های فوق الذکر جریمه نشد، گرچه در تک بازی  
جام حذفی هم عملکرد ضعیفی داشت، آن هم در مقابل یک 

تیمِ لیگ دویی، که بسیار عجیب بود.
طالبی گفت: به عقیده بنده، سخت ترین مانع برای استقلال 
در راه قهرمانی در این فصل، رقیب سنتی این تیم پرسپولیس 

است. قهرمان پنج دوره گذشته لیگ برتر کشورمان، هنوز هم 
استحکام تاکتیکی خوبی پیدا نکرده و در زمین بازی توازن 
لازم تاکتیکی در حمله و دفاع را ندارد، ولی با این حال بخاطر 
وجود بازیکنان و کادرفنی خوبی که در اختیار دارد، می تواند 
اصلی ترین مانع برای قهرمانی استقلال باشد، هر چند با تمامی 
این موارد، بیشترین شانس قهرمانی را برای استقلال پیش بینی 

می کنم.
کارشناس فوتبال ایران تصریح کرد: اما سپاهانِ محرم نویدکیا 
هم یکی از بهترین و کاملترین ساختارهای باشگاهی فوتبال 
ایران را دارا است، همچنین بهترین امکانات و ابزار لازم را نیز 
دارد و از پتانسیل بالایی در کادرفنی و ترکیب خود بهره می برد، 
اما این تیم نتوانسته در نیم فصل اول عملکرد و نتایج یک تیم 
مدعی را داشته باشد و حتی با سه امتیاز دریافتی از دیدار با 

گل گهر سیرجان هم نتوانسته خود را به صدر جدول برساند.
وی افزود: مشکلی که سپاهان با آن روبروست، 

یک معضل بزرگِ منتالیتی است که یا از 
سوی محرم نویدکیا آسیب شناسی درستی 
نشده یا در درمان آن کادرفنی سپاهان موفق 
نبوده اند. شاگردان نویدکیا در بازی هایی که 

گل اول را دریافت کرده اند، هرگز نتوانستند 
نتیجه بازی را برگردانند و در نهایت بازنده بازی 
شدند، بر این اساس بنده در پایان لیگ، سپاهان 

را بیشتر از مدعی دریافت سهمیه نمی بینم.
بنده  بهرحال  کرد:  وی تصریح 
اعتقاد دارم که جام قهرمانی 
این فصل از رقابت های لیگ 

برتر باز هم در تهران خواهد ماند و در پایان برای یکی از 
سرخابی ها خواهد بود.

ابراهیم طالبی درخصوص شرایط تیم های پایین    جدولی نیز 
گفت: به عقیده بنده، باتوجه به شرایط فعلی، شهرخودرو از 
اصلی ترین کاندیدای سقوطِ لیگ است، گرچه نفت مسجد 
از  می توانند  هم  تهران  هوادار  و  سپاسی  فجر  سلیمان، 
گزینه های سقوط به دسته پایین تر باشند، گرچه فوتبال قابل 
پیش بینی نیست و هر اتفاقی ممکن است در پایان فصل 

رخ دهد.
را  استقلال  فوتبال فرهاد مجیدی سرمربی  این کارشناس 
موفق ترین سرمربی رقابت های لیگ برتر تا پایان نیم فصل 
معرفی کرد و گفت: با تمام ضعف هایی که وجود دارد، تیمِ 
تحت هدایتِ مجیدی نسبت به شرایط فوتبال ایران خوب 
بازی می کند و باتوجه به نحوه مطلوب امتیازگیری عملکردِ 

مجیدی در این فصل از رقابت های قابل دفاع است.
وی در پایان صحبت های خود، درخصوصِ سطحِ کیفی 
بازیکنان لیگ برتر و بهره گیری از آنان در تیم ملی فوتبال 
کشور  یک  تیم ملی  من،  عقیده  به  کرد:  خاطرنشان 
محصولِ لیگ آن کشور است، اما زمانی که جز وحید 
امیری بازیکنی از لیگ در تیم ملی نداریم، باید به 
حال مربیانِ لیگ برتر، تاسف خورد، مربیانِ ما 
باید بدنبال دانش  افزایی باشند تا بتوانند با 
معرفی استعدادهای جدید به تیم های ملی، 
به توسعه فوتبال کشور کمک کنند. در پایان 
هم برای آینده فوتبال کشور آرزوی موفقیت 

می کنم.

حالا که نیم فصلِ لیگ ۲۱ فرا رسیده، می توان بیان کرد که در ۱۵ 
هفته اخیر، آرامشِ نسبی در تیم ها و نیمکت های شان حکم فرما 
بوده، البته اگر این آرامش از نوعِ قبل از طوفان، برای بعضی از 
تیم ها در نیم فصل دوم نباشد. گرچه سالیان زیادی است که دم 
از ثبات روی نیمکت ها زدیم و این خود نیاز به بلوغ فکری مدیران 

و تفکرات آن ها دارد.
استقلال؛ در پی تاریخ سازی با فرهاد

آبی های پایتخت با هدایت فرهاد مجیدی فصل را شروع کردند 
و با آمدن سردار آجرلو و تمدید سه ساله با فرهاد حالا در پایانِ 
نیم فصل، در صدر جدول قرار گرفته اند و توانستند رکوردهای 
جذابی را برای خود بجا بگذارند. استقلالی ها حالا طعم شیرین 
ثبات را بیشتر از دیگر تیم ها چشیده اند، دور نیست روزگاری که 
در یک فصل این تیم بین پیشکسوتان دست به دست می شد، 
گرچه جدا از این مسائل، خود مجیدی هم این فصل پخته تر 
عمل می کند و حرف می زند وصد البته نتیجه هم می گیرد و 
حالا آن ها با مجیدی به دنبال کسب جام هستند. پس استقلالِ 

امروز، نان ثبات خود را بیش از پیش می خورد.
پرسپولیس؛ به دنبال دبل هت تریک با یحیی

اما پرسپولیسی ها که این فصل کمی تلاطم را در تیم خود بر 
به گل  احساس کرده اند، همچنان  عکس سال های گذشته 
محمدی و کادرش ایمان دارند. گرچه این نیم فصل در رتبه دوم 
ایستاده اند و به نوعی ترک عادت کردند، اما کادرفنی تیم آن قدر در 
این دو، سه سال خوب نتیجه گرفته که فعلا برای تغییرات فکری 
در مخیله مان شکل نمی گیرد، ضمن اینکه آنها تجربه دلنشینی 
از ثبات را دارند. از همین رو می توان گفت، قاطبه بدنه هواداری 
این تیم هم ثبات در کادرفنی را برای نتیجه گیری تیم را می طلبد 
و اثر آن را کاملا لمس و درک کرده، پس نیمکت پرسپولیس 

همچنان جزو مستحکم ترین نیمکت ها در بین تیم های لیگ 
هست و خواهد بود.

سپاهان؛ تشنه جام با محرم
محرم نویدکیا در سپاهان همچنان سکاندار است. محرم که جزو 
اسطوره های این تیم محسوب می شود و توانسته با سپاهانی ها، 
بازی های زیبایی را به نمایش بگذارد، اگرچه فضای این تیم 
شکننده بوده، اما این تیم حالا در جنگ با دو مدعی و سنتی 
قهرمانی فوتبال از تهران است، نویدکیا بهتر از هر شخص دیگری 
می داند که سپاهان به یک جام تشنه هست و او و تیمش علاوه 
بر بازی های زیبا، نیاز به نتایج بهتری بخصوص در بازی های 
شش امتیازی با رقبای مستقیم قهرمانی دارد. در هر صورت بعید 
به نظر می رسد فعلا قصدی برای تغییر در کادر فنی سپاهان نیز 

وجود داشته باشد. 
آلومینیوم اراک؛ رسول در ایرالکو با وفا شد

اما حالا شاید خود خطیبی هم متوجه شده باشد که ماندن و 
کار کردن و ثبات در یک تیم چه نتایج درخشانی برای او و تیم 
همراهش در پی خواهد داشت. اراکی ها با هدایت رسول، پدیده 
نیم فصل لقب گرفته اند، خطیبی حالا جا پای خود را در اراک 

سفت کرده است.
مس رفسنجان؛ با ثبات مثلِ ربیعی و مس

از اراک بعنوان پدیده نیم فصل گفتیم، اما حیف است از مس 
رفسنجان هم نام نبریم. محمد ربیعی تیم خوبی را در این فصل 
تدارک دیده. فقط یک انتقاد به او و تیمش وارد است و آن هم 
اینکه سطح بازی تیم های او در مقابل قرمز و آبی پایتخت با دیگر 
بازی ها خیلی تفاوت دارد ولی حیف است که از ربیعی بعنوان 
مربی جوان و کاربلد و شاید پیشرو در نسل جدید مربیان در لیگ 

برتر نام نبریم.
پیکان؛ مجتبی و جوانگرایی

مجتبی حسینی که تیم جوانی را برای این فصل تدارک دیده، 
توانسته این تیم را در رتبه ششم جدول نگه دارد. پیکان که نهایتا 

در فصول مختلف در کمر جدول قرار داشت، در نیم فصل گذشته 
حتی در سه رتبه بالای جدول هم دیده شده است. 
فولاد خوزستان؛ از جنوب ایران تا لالیگا!

فولادی ها که با عبدالله ویسی فصل را شروع کردند، خیلی زود به 
این نتیجه رسیدند که باید تحولی در کادرفنی ایجاد کنند، رفتن 
ویسی و آمدن نکونام تا حدودی آن ها را از بعد نتیجه گیری تکان 
داد، اما به نظر می رسد فولادی ها حداقل برای رسیدن به سهمیه 
آسیایی باید کمی متفاوت تر در نیم فصل دوم را نتیجه گیری 

کنند. 
گل گهر سیرجان؛ نقره داغ ژنرال در بهترین فصل!

انصافا یکی از تیم های با ساختار لیگ برتر ما همین گل گهر 
سیرجان است. تیمی که اگر بحث بازیکن گابنی مطرح نبود، در 
این رتبه هم حضور نداشت و می توانست جزو سه تیم بالا جدول 
باشد، اما با حکم کمیته انضباطی، گل گهر و قلعه نوعی نقره داغ 
شدند. امیر قلعه نوعی در این تیم از ثبات خاصی برخوردار است 
و راه خود را ادامه خواهد داد، از شواهد و قرائن و قرارداد سه ساله 
او که از سال پیش بسته شده بر می آید که سیرجانی ها تمایل 

زیادی به ادامه راه با این مربی باتجربه دارند.
نساجی مازندران؛ الهامی الهام بخشِ ثبات

مازنی های لیگ این روزها با ساکت الهامی به دنبال نتایج بهتر و 
بالانشینی هستند. نساجی چی ها که پشتوانه عظیم و عجیبی 
را در بعد هواداری احساس می کنند، با تمدید با الهامی انتخاب 
درستی برای ادامه راه انجام دادند، اما باید منتظر ماند و دید آیا 
انتظارات هواداران پرشور این تیم و مدیران آن برآورده می شود 

و یا خیر.
صنعت نفت آبادان؛ داش علی و جنگ بقا

علیرضا منصوریان که بعد از رفع کسالت کرونایی تیم را مستقیما 
هدایت می کند، کم و بیش نتایج بدی را بر اساس بضاعت و 
داشته های تیم خود نگرفته است، هرچند شخصیت این تیم 
بالا است و باید برای موفقیتِ آبادانی ها باید فکری کرد. نکته 

حائز اهمیت این است که، منصوریان کمتر نیم فصلی را انقدر 
بی حاشیه گذرانده و این خود عجیب ولی مثبت است. در هر 
صورت این تیم با این روال برای نیفتادن تا آخر فصل دست و 

پا خواهد زد.
ذوب آهن؛ حالی که با تارتار هم خوب نیست

فرقی نمی کند با رحمان رضایی یا مجتبی حسینی و حالا هم 
مهدی تارتار، کلا ذوبی ها مدت هاست که حالشان خوب نیست. 
ظاهرا افکار عمومی اصفهان هم دیگر پذیرفته اند که یک تیم 
مدعی به نام سپاهان وجود دارد و ذوب آهن را به چشم دیگری 

می نگرند. 
هوادار؛ عنایتی و روزهایی که سخت تر می شود

روزی که این تیم به لیگ برتر صعود کرد همه به چشم غریبه ای 
در این جدول به آن ها نگاه می کردند. مشکلات مالی تیم هم که 
بصورت خصوصی اداره می شود بسیار زیاد است. یقینا روزهای 

سخت عنایتی ادامه دارد.
تراکتور؛ زیرِ چرخِ سوءمدیریت

در وصف تراکتور همین بس که همین چند بازی هم پای سولدو 
ایستاده اند و به چشم همه آمده، بزرگترین ضربه ای که تراکتور 
خورد و هواداران تیم را سر خورده کرد، عدم ثبات و استراتژی در 
خرید بازیکنان بخصوص از نوع وارداتی و دست به دست شدن 

این تیم بین مربیانِ متوسط بوده است. 
فجر سپاسی؛ اوضاع کاکوها با کلانتری خراب است

یادش بخیر شاغلام با همین بازیکنان سرباز یقه خیلی از تیم ها 
را می گرفت و به آسیا هم رسید. اما حالا این تیم بی بضاعت با 

کلانتری نتوانسته سری در بین سرها دربیاورد. 
نفت مسجد سلیمان؛ اولین ها از آخر!

مسجد سلیمانی ها این فصل برای بقا کار بسیار دشواری را در 
پیش دارند، چرا که از طرفی آن ها ثبات و آرامش را نه در ارکان 
مختلف تیم خود دارند و نه حریفان معضل دارتر از آنها در جدول 

دیده می شوند. این تیم برای ماندن بیشتر به معجزه نیاز دارد.
شهرخودرو؛ گشتم نبود، نگرد نیست!

تیمی که با مهاجری فصل را شروع کرد و به میثاقیان رسید و 
حالا هم با سیدعباسی در حال ادامه راه است، در انتهای جدول 
دست و پا می زند، گویا دیگر خبری از آن نماینده آسیایی نیست.

»ابراهیم طالبی« در گفت وگو با »دنیای هوادار« مطرح کرد:

جام در تهران خواهد ماند، اما شانسِ استقلال بیشتر است

لیگ بیست و یکم به نیم فصل رسید؛

۱۶ تیم، ۱۵ هفته و چند مربی!
امیر کریمی

  کارشناس فوتبال

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه
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ورزشی
داوران بالاخره پول گرفتند

پس از پایان هفته پانزدهم و نیم فصل نخست لیگ برتر، حق الزحمه داوران تا هفته دهم پرداخت شد تا داوران لیگ برتری دغدغه ای 
برای سوت زدن در ادامه لیگ برتر و لیگ های پایین تر نداشته باشند. حق الزحمه داوران طبق تعرفه جدید یعنی همان تعرفه ای که 
پیش از شروع فصل جدید لیگ برتر اعلام شد و طبق آن حقوق داوران ۴ برابر شده است، پرداخت شد و سازمان لیگ و کمیته داوران 
در حالی پیگیری این موضوع هستند که مابقی حقوق داوران نیز پس از پایان هفته شانزدهم و شروع تعطیلی لیگ برتر پرداخت شود.

داستان جلد

این روزها رقابت های کشتی فرنگی انتخابی جام تختی، 
بعنوان دومین مرحله از چرخه ی انتخابی تیم ملی کشتی 
سالن  در  مختلف  اوزان  در  مسابقاتی  برگزاری  با  فرنگی 
شهدای هفتم تیر تهران آغاز شده است. اما »محمد بنا« 
-سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی- در حاشیه این رقابت ها 
در گفت وگویی اختصاصی با »دنیای هوادار« گفت: این 
است،  تیم ملی  انتخابی  فرآیندِ  از  دوم  مرحله  رقابت ها 
پیش از این رقابت های قهرمانی کشور برگزار شد که برای 
شرکت در جام تختی سه نفر از هر وزن انتخاب شدند، از 
رقابت های انتخابی فعلی جام تختی نیز، سه نفر در هر 
وزن انتخاب می شوند که پس از ادغام با دیگر نفرات در 
جام تختی شرکت خواهند کردند، بطور کلی سطحِ کیفی 
این رقابت ها مطلوب بود، باید قبول کنیم که سرمایه های 

فعلی کشتی ما همین  قدر است.
محمد بنا درخصوص علی محمدی عضو اسبق تیم ملی 
که در روز های گذشته، بعنوان مدیر تیم های ملی کشتی 
فرنگی منصوب شده است، تصریح کرد: در رابطه با انتصاب 

علی محمدی باید بگویم که، جای خالی این پست در 
فدراسیون  که  خرسندیم  بود،  محسوس  فرنگی  کشتی 
کشتی یک قهرمانِ خوب و انسانی با اخلاق را در این سمت 
منصوب کرد که از جنسِ کشتی است و در بخش های 

مدیریتی نیز فعالیت داشته است.
وی افزود: وظیفه مدیر تیم های ملی این است که، نقشِ 
رابط را در کادرهای فنی رده های سنی کشتی با فدراسیون 
ایفا کند، با درایتی که از محمدی سراغ دارم، باتوجه به 
ارتباط و شناختِ خوبی که او از جامعه و اهالی کشتی 
دارد، می تواند در این پست موفق باشد، ان شاءالله همه با 

هم کمک می کنیم تا از عهده این مسئولیت برآید.
سرمربی تیم ملی درخصوصِ اخباری که انتصابِ محمدی 
را پیشنهادِ محمد بنا قلمداد کرده بودند، گفت: خیر این طور 
آقایان  پیشنهاد  و  با همفکری همه  انتصاب  این  نبود، 
حمید سوریان و علیرضا دبیر بوده، اما باتوجه به اینکه به 
عقیده برخی، تمامِ فعالیت ها و اقداماتِ کشتی فرنگی به 
آقای سوریان ختم می شود که در واقعیت هم به این شکل 
نیست و چارتِ سازمانی نایب رییس فدراسیون با این مورد 
مغایر است، در بعد فنی، کشتی فرنگی به یک مدیر احتیاج 
داشت، گرچه برخی هم می گفتند که در کشتی فرنگی 
تنها محمد بنا تصمیم گیرنده است که بازهم واقعیت امر 
این طور نبوده، اما سرانجام همه با هم تصمیم  گرفتیم که 

این انتصاب مهم انجام شود.
بنا درخصوص حواشی انتخابی تیم ملی خاطر نشان کرد: 
حرف همیشه هست، اما در دو سال و نیمی که به کشتی 

فرنگی برگشتم، تا جایی که توانستیم، فرآیند و شرایط 

انتخابی را رعایت کردیم و کسی هم نمی تواند ادعا کند که 
این طور نبوده است، حالا هم این فرآیند در حال اجرا است، 
به غیر از ۷ نفر که مدال بگیرِ جهانی بزرگسالان و امیدهای 
جهان هستند، تمامی داشته های کشتی فرنگی باید در 
جام تختی کشتی بگیرند و چهار وزنِ ۵۵، ۶۰، ۷۲ و ۸۷ 
در جام تختی انتخابِ ۱۰۰ درصدی برای حضور در تیم ملی 

خواهند داشت.
وی افزود: در همه اوزان، نفراتی که در جام تختی منتخب 
می شوند و به رقابت های قهرمانی آسیا اعزام می شوند، 

کارنامه  آوردگاه،  آن  از  پس 
بررسی  عملکردشان 

یا  و  شد  خواهد 
انتخابی رو در رو 
خواهند داشت 
و یا مسابقات 
ی  ز ن مر و بر
در  برای شان 
نظر می گیریم، 
بدین  این 
که  معناست 

همه باید 

برای حضور در تیم  ملی کشتی انتخاب شوند.
سرمربی تیم ملی درخصوصِ وضعیت کشتی فرنگی پیش 
از بازگشتِ ایشان و قرار داشتن کشتی فرنگی در رتبه های 
یازدهم جهان و ششم آسیا از منظر کسب عنوان تصریح 
کرد: دو سال و نیمِ پیش مسئولیتی را پذیرفتم و در آن 
جایگاه قرار داشتیم، اما حالا مربیان سازنده کشور و کادرهای 
فنی تیم ملی در رده های مختلف در شرایط قرنطینه شیوع 
ویروس کرونا، شبانه روز زحمت کشیدند و بسیار خرسندم 
که فدراسیون جهانی حتی باحضور روسیه، کشتی فرنگی 

ایران را در حال حاضر بهترین تیمِ جهان می داند.
بنا در پایان افزود: این مهم برای همه اهالی کشتی افتخار 
است و تنها برای کادرفنی تیم ملی نیست، وقتی مدال های 
المپیک و جهانی کسب می شود، همه باید به کشتی ایران 
افتخار کنند، پس باید در موفقیت ها دنبال چه مسائلی 
بود؟ مهم نیست که محمد بنا باشد یا نباشد، باید بگوییم 
شخصِ بنا، بر حسب مسئولیتی که داشته و باتوجه به 
سرمایه هایی که دو سال و نیمِ پیش تحویل او دادید، از 
اصلا  یا  خیر،  یا  کرده  حراست  فرنگی  کشتی  داشته های 
خوب نتیجه گرفته یا نگرفته! وگرنه من ادعایی ندارم 
که کشتی فرنگی را ساختم یا معمار و خاص 
هستم، من یک مربی معمولی هستم، 
مانند همه مربیان سراسر کشور که 
بر حسب وظیفه سرمربی گری ام، 
را  نتیجه  بهترین  کردم  سعی 
برای ورزش کشور و شادی مردم 

داشته باشم.

»سرمربی تیم  ملی کشتی فرنگی« در گفت وگو با »دنیای هوادار« مطرح کرد:

ادعایی ندارم که »آقای خاص« یا »معمار کشتی فرنگی« هستم!

نگاه

روح پاک و مطهر حاج محمدرضا یزدانی خرم رئیس اسبق 
فدراسیون های والیبال و کشتی ایران، در اولین ساعات بامداد 
روز یکشنبه ۲۶ دی ماه  ۱۴۰۰ به ملکوت اعلی پیوست. حاج 
ادیب،  ایران،  نوین  والیبال  پایه گذار  یزدانی خرم  محمدرضا 
فرزانه و مدیرِ مدبر ورزش ایران، سحرگاه روز گذشته )یکشنبه 
۲۶ دی ماه( در سن ۷۵ سالگی در اثر ایست قلبی دار فانی 
را وداع گفت و به دیار حق شتافت. روحش شاد و یادش 

جاویدان...
فقیدِ سعید حاج محمدرضا یزدانی خرم پیشکسوت ورزش 
ایران در سال ۱۳۶۸ از شرکت ایران خودرو و دخانیات ایران 
بعنوان رئیس فدراسیون به والیبال ورود کرد و تا اواسط سال 
۱۳۸۵ با پشتکار سکان رهبری فدراسیون والیبال جمهوری 
اسلامی ایران را بدست داشت و با مدیریتی جهادی و تحسین 
برانگیز خود، تحولی شگرف در والیبال ایران ایجاد کرد و 

پایه گذار والیبال نوین در ایران شد.
رئیس اندیشمند و آینده نگر و بزرگمرد فدراسیون والیبال 
ایران برای جهانی کردن این رشته مفرح و پرطرفدار با تدوین 
بوگانیکف  ایوان  زیربنایی  و  کاربردی  راهبردی،  برنامه های 
که از بازیکنان برجسته و مربیان کاربلد و خوشنام روسیه 
و لتونی بود را به ایران دعوت کرد و طی بیش از ۶ سال با 
تشکیل کانون های والیبال در اقصی نقاط والیبال خیز ایران کار 

سازندگی بازیکنان تیم های سنین پایه را زیر نظر بوگانیکف 
آغاز کرد و پس از کسب مقام قهرمانی نوجوانان آسیا به 
میزبانی اصفهان در سالن مرحوم حسن رهنما ورزشگاه ملت، 

راه را برای جهانی شدن والیبال ایران هموار نمود.
سعیدِ فقید حاج محمدرضا یزدانی خرم رئیس وقت فدراسیون 
آذر ماه ۱۳۷۲ در اجلاس  ایران  والیبال جمهوری اسلامی 
کنفدراسیون والیبال آسیا که با شرکت ۲۹ کشور عضو در 
بحرین تشکیل شده بود و انتخابات اعضای هیئت رئیسه 
و کمیته های وابسته صورت گرفت، با اکثریت آراُ )کسب ۲۸ 
رایُ از مجموع ۲۹ رایُ( برای مدت چهار سال به عضویت 

 AVC آسیا  والیبال  کنفدراسیون  رئیسه  هیئت 
برگزیده شد که برای والیبال کشورمان بسیار 

حائز اهمیت بود. در سایه مدیریت مرحوم 
مغفور یزدانی خرم والیبال در ایران گسترش 

از  هم  مسابقات  برگزاری  و  کرد  پیدا 
از  هم  و  کیفی  لحاظ 

تیم های  تعداد  نظر 
به  شرکت کننده 
به  بهتری  شکل 

مورد اجرا درآمد.

تماس های بین المللی با کشورهای اروپایی و آسیائی بویژه 
ارتباط و تعامل بسیار خوبی که با مدرسین بین المللی 
بویژه مونتنی از ایتالیا، کیو زوایکدا از ژاپن و مربیان بزرگی 
همچون پروفسور میلوسلاواییم مربی تیم ملی چکسلواکی، 
دکتر هالوین، تاداهیکو کورودا مربی تیم ملی ژاپن،  پارک 
سونگ سو مربی تیم ملی کره جنوبی ایوان بوگانیکف مربی 
تیم ملی شوروی سابق و لتونی فومو هیکو ماتسو موتو 
با  مربی تیم ملی ژاپن پارک کی وون و دوستی نزدیک 
ماتسو دایرا رئیس کنفدراسیون والیبال آسیا و با برگزاری 
کلاس های آموزشی و اعزام داوران و مربیان در کلاس های 
بین المللی برای ارتقاء دانش مربیان و داوران ایران، 
حضور تیم های صاحب نامی نظیر زسکا، اورال، 
افشا و نفت روسیه شوروی سابق لتونی، رومانی، 
کره جنوبی،  ژاپن،  چین،  استرالیا،  بلغارستان، 
پاکستان، هند، کویت، چین تایپه، قزاقستان، 
و  همه  فجر  دهه  مسابقات  در  و...  تایلند 
همه ی این رویدادهای مهمی که 
گردید  برده شد سبب  نام 
تا والیبال ایران در جهان 
پرآوازه شود تا جایی که 
رئیس  آگوستا  روبن 
جهانی،  فدراسیون  وقت 
ایران  والیبال  فدراسیون 

را به عنوان فدراسیون نمونه آسیا معرفی کرد،  که بدون 
تردید در سایه مدیریت جهادی و همت والای شادروان 
حاج محمدرضا یزدانی خرم یکی از توانمندترین مدیران ارشد 
ورزش و جوانان ایران و رئیس سابق فدراسیون های والیبال 
و کشتی که همواره زبانزد خاص و عام بود، میسر گردید تا 
امروز آقای والیبال آسیا و جزو ۱۰ تیم برتر جهان باشیم. 
قرار گیری تیم نوجوانان روی سکو و  قهرمانی جوانان در 
مسابقات جهانی مدیون دوراندیشی و آینده نگری مرحوم 

حاج محمدرضا یزدانی خرم می باشد.
به جراتُ می توان گفت سربلندی و افتخارآفرینی جوانان 
سروقامت والیبال ایران و هر آنچه که امروز در والیبال داریم 
مرهون خدمات جهادی و انقلابی یزدانی خرم و مدیریت 
ارزشمند این انسان شریف و مدیر لایق است که با عزت 
زیست و با ارزش های اخلاقی و با نام نیکی که از خود 
بر جای گذاشت با افتخار از این دنیای فانی به دیار حق 
اذهان  در  خدوم  خادم  این  ارزشمندی  خدمات  شتافت. 
عمومی و در تاریخ ورزش ایران ماندگار و جاودانه خواهد 
ماند تا مسئولینی که امروز شاهد تبلور عزت وعظمت این 
خادم صدیق  ورزش بویژه والیبال وکشتی هستند، مروج 
توصیه های آن مرحوم باشند و خدمات خالصانه و فراموش 

نشدنی و توصیه های یزدانی خرم ها را آویزه گوش کنند. 
»دنیای هوادار « یاد و خاطره این بزرگمردِ ورزش کشور را 

گرامی می دارد.

در سحرگاه روز یکشنبه 2۶ دی ماه؛

معمار والیبالِ نوین ایران چشم از جهان فروبست
اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار 

 احمد دباغ

 کارشناس کشتی

من ادعایی ندارم که کشتی فرنگی را ساختم یا معمار و خاص هستم، من یک مربی معمولی هستم، مانند همه مربیان سراسر 
کشور که بر حسب وظیفه سرمربی گری ام، سعی کردم بهترین نتیجه را برای ورزش کشور و شادی مردم داشته باشم.
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اپلیکیشن  و وب سایت بهشت سرا با دارا بودن تیمی جوان و کارآمد 
از مهندسین عمران و کامپیوتر حرفه ای می تواند گزینه ای  متشکل 

مناسب برای خرید سنگ مزار عزیزان سفر کرده تان باشد.
 با عنایت به افزایش قیمت سنگ قبر در بازار که بتازگی شاهد آن هستیم 
گروهی از جوانان خوش فکر و با استعداد و با انگیزه به منظور حل این 
مشکل به شکل کاملاً نوآورانه ای و برای اولین بار در کشور اقدام به طراحی 
و راه اندازی سایت و اپلیکیشن آنلاین نموده اند که در آن انواع سنگ 
قبر و سنگ مزار با کیفیت و قیمتی استثنایی با تخفیفات ویژه ارائه شده 
است که به راحتی می تواند این معضل گرانی سنگ قبر را حل نمایند به 
نحوی که با قیمتی کاملا اقتصادی و کیفیتی بالا قیمت تمام شده این 
محصولات که اخیراً شاهد گرانی بی رویه آن می باشیم  بطور چشمگیری 
کاهش پیدا نموده و مردم شریف ایران از هر جای کشور می توانند به راحتی 
وارد سایت مذکور شده و سنگ مزار دلخواه خود را انتخاب نموده و با عنایت 

به وجود درگاه پرداخت شاپرک مردم می توانند به شکلی کاملاً مطمئن 
اقدام به انتخاب و سفارش سنگ مربوط نمایند و پس از طی فرآیندی بین 
5 تا 12 روز سنگ مزار آماده و از طریق سرویس های باربری با بسته بندی 

ایمن و مطمئن به سراسر کشور قابل 
حمل و تحویل می باشد.

این  اپلیکیشن  این  توجه  قابل  نکته   
است که سفارش دهندگان می توانند 
در هر مرحله از سفارش ابتدا تا انتهای 
کار از طریق همین اپلیکیشن در قسمت 
کاربری در جریان روند اجرای سفارش 
خود قرار گیرند، به نحوی که ابتدا پیش 
طرح به صورت کامپیوتری طراحی و به 
رویت مشتری قرار گرفته و در صورت 
تأیید وارد مرحله بعدی یعنی اجرا روی 
سنگ مزار می گردد سپس مجدد برای 
مشتری ارسال شده و پس از تایید نهایی 
روی سنگ حکاکی می شود و با دستگاه 
عکس  لیزری  و  پیشرفته  فوق  های 
مرحوم در صورت تمایل روی سنگ مزار 
انتها تصویر کامل  چاپ می شود و در 
مشتری  به  کار  پایان  و  شده  طراحی 
ارائه می شود در نهایت سنگ بسته بندی 
باربری جهت  به  تحویل  و  ایمن شده 

ارسال به مقصد مورد نظر می گردد .
شایان ذکر است این اپلیکیش )بهشت 
سرا( دارنده نماد اعتماد الکترونیک یک 

ستاره از مرکز توسعه تجارت الکترونیک وزارت صنعت ، معدن و تجارت 
میباشد. 

سنگ های سایت بهشت سرا مجموعه ای از سنگ های داخلی و خارج از 
کشور می باشد. از جمله سنگ های داخلی می 
توان به سنگ نطنز و سیمین اصفهان، سنگ ازنا 
و... که کاربرد فراوانی در سنگ های مزار دارد و 
همچنین از انواع  سنگ های خارجی با کیفیت 
می توان به سنگ سیاه برزیلی ، نانو و سنگ 

سفید هرات افغانستان اشاره نمود.
از 2 روش می  برای خرید سنگ قبر  خریداران 

توانید سفارش خود را ثبت نمایند:
آدرس   به  سرا  بهشت  سایت  وارد   .۱
www.beheshtsara.com شوید و سفارش خود 

را ثبت و پرداخت نمایند.
۳. جهت سفارش از بهشت سرا به صورت حضوری 

با شماره پشتیبانی تماس حاصل فرمایید.
بهشت سرا مجموعه ای از اشعار در اختیار مردم 
قرار میدهد و یا اشعار مورد نظر سفارش دهنده بر 

روی سنگ حک می گردد.
بهشت سرا با دارا بودن کادری مجرب در زمینه 
و  مزار  سنگ  مشاوره  حکاکی،طراحی،  های 
و  سی  ان  سی  های  دستگاه  اپراتور  همچنین 
طلاکوب، تمام سعی خود را دارد که به بهترین 

نحو به سفارشات مردم عزیز پاسخ دهد.
  : سرا  بهشت  اپلیکیشن  مرکزی  دفتر  تلفن 

   02128422737

اپلیکیشن  و وب سایت »بهشت سرا«؛ راه حل مشکل خرید سنگ قبر

آیا حقوق بازنشستگی زن بعد از فوت به شوهرش می رسد؟
تنهــا مــردانی مــی تواننــد از حقوق بازنشســتگی همسر فوت شــده اســتفاده 
ــازمان  ــه س ــدارک لازم را ب ــوده و م ــود ب ــسر خ ــف هم ــت تكل ــه تح ــد ک کنن

تامــن اجتماعــی ارائــه داده و دفترچــه بیمــه دریافــت کــرده باشــند.
ــن او از  ــا س ــوده ثانی ــل زن ب ــت تکف ــه اولا تح ــر اینک ــروط ب ــوهر م ش
شــصت ســال متجــاوز باشــد یــا طبــق نظــر کمیســیون پزشــی موضــوع 
مــاده ۹۱ ایــن قانــون از کار افتــاده بــوده و در هــر حــال مســتمری از 
ســازمان دریافــت نکنــد، مــی توانــد از حقــوق بازنشســتگی همــسر فــوت 

ــد. ــتفاده کن ــود اس ــده خ ش
روابط عمومی اداره کل تامن اجتماعی استان البرز


